

M²

Minimum Space Maximum Living

Espace Minimum Expérience Maximale



Weekend House

Rossa, Switzerland

Davide Macullo, Architetto

Located in the old part of the mountain village of Rossa, this house measures 3.8 by 10 metres. Like the rest of the village, the house is located on the southwest-facing valley slope. As the architect explains, 'Traditional rural building principles serve to fit the new building into its context. Its dimensions, internal and external spatial relationships, dialogue between horizontal and vertical and with the existing buildings reinterpret the spatial tension belonging to this context and its architecture.' The entrance is marked by a new stone terrace, and uses two concrete load-bearing walls. There are three levels – a basement, the ground floor for living, cooking and eating and the bedroom upstairs. A wood beam roof covered with slate is detached from the load-bearing structure offering a 360-degree-view of the valley.

Située dans la partie ancienne du village de montagne de Rossa, cette maison mesure 3,8 mètres sur 10. Comme le reste du village, la maison est située sur le versant sud-ouest. Comme l'explique l'architecte, « les principes de construction rurale traditionnelle servent à intégrer le nouveau bâtiment dans son contexte. Ses dimensions, les relations spatiales internes et externes, le dialogue entre l'horizontal et le vertical et avec les bâtiments existants réinterprètent la tension spatiale qui appartient à ce contexte et à son architecture. L'entrée est marquée par une nouvelle terrasse en pierre et utilise deux murs porteurs en béton. Il y a trois niveaux – un sous-sol, le rez-de-chaussée pour les zones salon, cuisine et restauration, et la chambre à coucher à l'étage. Un toit couvert d'ardoises sur poutres en bois et indépendant de la structure porteuse offre une vue à 360° de la vallée.



10m
5m

